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ZÁPIS 
z XIII. krajského sněmu UNO 

Datum: 21. ledna 2012 
Čas: od 9,30 hod. do 16,30 hod. 
Místo: Magistrát města Olomouce, Hynaisova 10, Olomouc, Velký zasedací sál 
 
Program sněmu 

dopolední blok  

  8:45 -   9:30 registrace 
  9:30 -   9:40  úvod - zahájení sněmu 
  9:40 -   9:55  zpráva o činnosti UNO za rok 2011  
  9:55 - 10:05  právní subjektivita Unie nestátních neziskových organizací Olomouckého kraje  
10:05 - 11:45  vystoupení hostů a diskuse 
11:45 - 11:55  informace ze sekcí UNO 

odpolední blok 

13:00 - 13:15  postup při založení UNO (s právní subjektivitou) 
13:15 - 13:45  zakladatelská smlouva a stanovy UNO (s právní subjektivitou) 
13:45 - 14:45  volby předsednictva UNO 
14:45 - 15:00  informace o OK4EU a OK4Inovace 
15:00 - 15:15  výsledky voleb předsednictva UNO 
15:15 - 15:30  činnost pomocníků UNO 
15:30 - 15:45  vystoupení nově zvoleného předsedy 
15:45 - 16:30  různé 

Přítomni:  dle prezenční listiny – hosté, předsednictvo UNO, členové a nečlenové UNO 
 

Úvod - zahájení sněmu 

XIII. krajský sněm byl zahájen v 9.30 hodin předsedou UNO Markem Podlahou. Po přivítání všech 
přítomných představil jednotlivé body programu. Přivítal a představil rovněž zúčastněné hosty. 

Zpráva o činnosti UNO za rok 2011 

Zprávu o činnosti UNO za rok 2011 přednesl Marek Podlaha. V úvodu poděkoval za podporu 
Olomouckého kraje, který v rámci Významného projektu 2011 „Pomáháme neziskovkám“ poskytl 
příspěvek, který spolu s příspěvky od dalších subjektů umožnil v uplynulém období základní 
činnost UNO. Zde zdůraznil mj. prostředky na posílení schopnosti elektronické komunikace, na 
financování pomocníků NNO v jednotlivých regionech nebo pořádání vzdělávacích seminářů pro 
NNO. Zmínil rovněž činnost sekcí UNO. 
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Právní subjektivita Unie nestátních neziskových organizací Olomouckého kraje 

Člen předsednictva UNO Jiří Rudolf informoval o důvodech pro rozhodnutí zřídit nově UNO 
s právní subjektivitou. Jako nejsilnější důvod této změny uvedl zjednodušení čerpání dotačních 
titulů a širší možnosti pro získávání prostředků na financování aktivit UNO, a to zejména na 
financování činnosti pomocníků pro NNO. 
Dále doplnil významné události v neziskovém sektoru, které se udály v roce 2011 – nový občanský 
zákoník, zejména část týkající se veřejné prospěšnosti, a začátek činnosti sdružení právnických osob 
OK4EU a sdružení právnických osob OK4Inovace. 

Vystoupení hostů a diskuse 

Jako první z hostů vystoupila náměstkyně hejtmana Olomouckého kraje Yvona Kubjátová. 
Představila dotační tituly, které Olomoucký kraj připravil pro tento rok pro neziskové organizace - 
Významné projekty Olomouckého kraje, Neinvestiční finanční příspěvky nově do 30 tisíc Kč nebo 
Podpora rozvoje zahraničních vztahů. Přislíbila i nadále podporu Unii nestátních neziskových 
organizací, kterou považuje za strategického partnera při projednávání záležitostí týkajících se nejen 
neziskového sektoru na území Olomouckého kraje. Na závěr promluvila o posledním z dotačních 
titulů -  příspěvkovém programu Podpora aktivit zaměřených na sociální začleňování pro rok 2012, 
tím se vyjádřila i k nelehké situaci v sociální oblasti. 

Náměstek primátora města Olomouce Ladislav Šnevajs položil důraz na nezávislost Unie nestátních 
neziskových organizací, díky níž UNO dokáže poukázat i na kritické jevy a pomáhá tak zástupcům 
samosprávy navázat bližší kontakt s realitou.  

Zástupce náměstkyně Evy Machové pan Zdislav Doleček se věnoval také otázce financování 
neziskového sektoru a informoval, že zastupitelstvo města Olomouce schválilo navýšení dotace 
neziskovým organizacím o 2,5 mil Kč na letošní rok. 

Poslankyně za Olomoucký kraj Jitka Chalánková poukázala na významné místo nezávislého 
neziskového sektoru ve společnosti. Zmínila rovněž problémy s financováním sociálního sektoru. 
Dále se věnovala projednávání nového občanského zákoníku. V této souvislosti doporučila 
zástupcům NNO hlídat si legislativu, a to zejména body, které by mohly narušit nezávislost a 
činnost NNO. Informovala také o přesunutí neziskového sektoru z Úřadu vlády na Ministerstvo 
práce a sociálních věcí. 

Příspěvky hostů uzavřel za ANNO Jaromír Hron, který byl předsedou UNO Markem Podlahou 
vyzván k vyjádření k dlouhodobým problémům s komunikací mezi UNO a ANNO. Hron se omluvil 
za nedostatek informací k uvedené výtce a přislíbil zlepšení spolupráce do budoucna. Vyjádřil se 
také k zákonu o veřejné prospěšnosti. Dále pohovořil o cílech, které si ANNO klade v rámci příprav 
nového programového období od roku 2014. V této souvislosti zmínil založení pracovní skupiny 
NNO, která by měla zpracovávat náměty pro vyjednávání o budoucím období. Informoval také o 
plánované VIII. Všestátní všeoborové konferenci NNO, která proběhne v dubnu letošního roku. 

Následovala diskuze s hosty. Dotazy a podněty z pléna požadovaly zjednodušení čerpání dotací pro 
NNO, dotýkaly se obecně financování neziskového sektoru a problémů zejména v sociální oblasti.  
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Jiří Rudolf se v rámci diskuze opět kriticky vyjádřil k situaci v ANNO – komentoval výši členských 
příspěvků a činnost ANNO, konkrétně se vyjádřil k semináři pořádaném ANNO a CPKP  na téma 
cestovní ruch pro NNO, při jehož pořádání organizátoři nespolupracovali s UNO ani s relevantními 
NNO působícími v Olomouckém kraji. 

Místopředseda UNO Zdeněk Beil informoval o zastoupení neziskového sektoru v komisích a 
výborech kraje. 

Informace ze sekcí UNO 

Informace z nejmladší sekce UNO Dobrovolnické sekce prezentoval Hynek Pečinka – seznámil se 
složením sekce a největší akcí, kterou sekce zaštiťovala – udělování cen Křesadlo pro dobrovolníky. 

 
Informace ze Šumperské sekce prezentovala pomocnice NNO pro Šumpersko Jitka Bučková. 
 

__________________________________       oběd         __________________________________ 

Postup při založení UNO (s právní subjektivitou) 

Jiří Rudolf vysvětlil dílčí kroky procesu přeměny UNO na organizaci s právní subjektivitou. 
Zdůvodnil volbu formy - zájmového sdružení právnických osob. Informoval o nárůstu 
zodpovědnosti statutárních orgánů UNO a nové možnosti UNO jednat bez prostředníka. 
Navrhl způsob přeměny na organizaci s právní subjektivitou. Jako zakládající členy sdružení 
doporučil nově zvolené předsednictvo a dále představil změny volebního řádu – dvouleté volební 
období, nepřímá volba předsedy a místopředsedů – volí nově zvolené předsednictvo. Doporučil 
podmínečné zrušení stávající UNO, tj. ihned po založení a zapsání UNO s právní subjektivitou 
původní UNO zaniká. Stávající členové UNO se mohou stát členy nové UNO po registraci pomoci 
nové přístupové listiny. 

Zakladatelská smlouva a stanovy UNO (s právní subjektivitou) 

Jiří Rudolf dále představil hlavní dokumenty související s plánovanou změnou, a to zakladatelskou 
smlouvu a stanovy, kde budou doplněny podněty z pléna. 
Následovala diskuze o zřízení kontrolního orgánu hospodaření UNO – hlasováním rozhodnuto o 
nezřízení – do návrhu stanov ukotvena připomínka, že členové UNO mohou nahlížet do účetnictví 
organizace především v době konání krajského sněmu. 
 

Volby předsednictva UNO 

Volební komise: Jan Cetkovský - předseda 
Stanislava Rotterová 
Václav Baďura 

 
Volební komise byla zvolena aklamací – optickou většinou. 
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Mandátová komise: Marcela Vystrčilová 
Abraham Staněk 

 
Mandátová komise byla zvolena aklamací – optickou většinou. 
 
Zapisovatel:   Soňa Langerová 

Ověřovatelé zápisu: Hana Kroupová 
Marie Hundáková 

Ověřovatelé byli zvoleni aklamací – optickou většinou. 

Po zvolení volebních orgánů proběhlo hlasování o změně volebního řádu a založení UNO s právní 
subjektivitou, včetně přijetí navržených stanov a zakládající smlouvy, a pověření nově zvoleného 
předsednictva založit UNO jako zájmové sdružení právnických osob – schváleno všemi 56 hlasy. 
 
Volby předsednictva: 
 
Navržení kandidáti: 

Beil Zdeněk Ing. 
Coufal Petr   
Fasnerová Lenka Mgr. 
Herzogová  Ivana Mgr. 
Kroupová Hana Mgr. 
Langer Milan Mgr. 
Pečinka Hynek JUDr. 
Podlaha Marek Ing. 
Pospíšilová Zdeňka Ing. 
Rudolf Jiří Ing. 
Sibrová Iva   
Šnajdrová  Milada   
Vystrčilová Marcela Mgr. 
Závěšický Jan PhDr. 
 

Navržená Marie Hundáková se před zahájením volby kandidatury vzdala. 
 

Informace o OK4EU a OK4Inovace 

Jiří Rudolf informoval o činnosti sdružení právnických osob OK4EU, tj. nové formě zastoupení 
Olomouckého kraje v Bruselu – jeho význam vidí zejména před začátkem vyjednávání v rámci 
nového programového období od roku 2014, a o sdružení právnických osob OK4Inovace, jež 
vzniklo na podporu inovačních procesů v regionu. 
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Činnost pomocníků UNO 

Vystoupení zástupců Sociální sekce – paní Pospíšilová informovala o postoji Sociální sekce 
k aktivitám Arcidiecézní Charity Olomouc, která protestovala proti financování sociální oblasti a 
služeb.  
Stanislava Rotterová informovala o činnosti Prostějovské sekce PRKNO v uplynulém období. 

Výsledky voleb předsednictva UNO 

Bylo vydáno a následně odevzdáno 56 platných volebních lístků. 

příjmení jméno titul organizace 
počet 
hlasů funkce 

Pečinka Hynek 
JUDr
. 

Malá liška - klub přátel 
přírody 53 člen 

Rudolf Jiří Ing. NURS, o.p.s. 53 místopředseda 
Vystrčilová Marcela Mgr. SDH Dub nad Moravou  50 místopředseda 
Podlaha Marek Ing. MORAVA CZ 47 předseda 
Šnajdrová  Milada   Inspiro, o.s. 45 člen 
Kroupová Hana Mgr. OLiVy o.s. 34 člen 

Langer Milan Mgr. 
Spolek Trend vozíčkářů 
Olomouc 32 člen 

Sibrová Iva   ALFA HANDICAP 27 člen 
Závěšický Jan PhDr. Jeseníky - Sdruž. cest. ruchu 26 člen 
Coufal Petr   In-line klub, o.s. 25   
Fasnerová Lenka Mgr. o.s. Centrum pohybu 25   
Herzogová  Ivana Mgr. o.s. InternetPoradna.cz 25   
Pospíšilová Zdeňka Ing. Spolu Olomouc 23   
Beil Zdeněk Ing. O.s. krále Ječmínka 16   
 

Ze svého středu si nové předsednictvo následně zvolilo jako předsedu opět Marka Podlahu a do 
funkce místopředsedů Marcelu Vystrčilovou a Jiřího Rudolfa.  

Vystoupení nově zvoleného předsedy 

Marek Podlaha poděkoval za důvěru. Poté informoval o krocích, které budou provedeny ke změně 
právní subjektivity UNO, a o Významném projektu pro rok 2012. Vyjádřil také přesvědčení, že 
založení UNO s právní subjektivitou povede k zefektivnění činnosti UNO pro NNO v Olomouckém 
kraji. 

Různé 

Šéfredaktor Bulletinu UNO Zdeněk Beil požádal zúčastněné zástupce NNO o vyjádření k současné 
úrovni bulletinu. 

Jiří Rudolf informoval o plánované akci Olomoucké sekce - jízda historickou tramvají, bowling. 
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Jednání bylo ukončeno v 16.20 hod., znovuzvolený předseda pan Podlaha všem poděkoval za účast 
a popřál šťastnou cestu domů. 
 
 
Zapsala: Soňa Langerová ………………………………… 
 
Ověřily: Hana Kroupová ………………………………….. 

 Marie Hundáková ……………………………….. 


